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Protokół Nr  XVII/2012  
 
z  XVII-  Sesji Rady Miejskiej w Kwidzynie 
odbytej w dniu 31 maja 2012 roku o godz. 16.15 
w sali Urzędu Miejskiego  w Kwidzynie 
 
 Na stan 21 radnych w obradach uczestniczyło 20 radnych.  
 
Nieobecna radna : Beata Pawłowska. 
  

/ lista obecności radnych  stanowi załącznik                 
nr 1 do protokółu/ 

 Ponadto w obradach sesji udział wzięli : 
- Andrzej Krzysztofiak – Burmistrz Miasta 
- Roman Bera – Zastępca Burmistrza 
- Piotr Halagiera – Zastępca Burmistrza 
- Elżbieta Mankiewicz – Skarbnik Miasta 
- Barbara Morus – Sekretarz Miasta 
- Piotr Trusiewicz – Komendant Powiatowy Policji w Kwidzynie, 
- Sławomir Bogiel – Komendant Powiatowy Straży Pożarnej w Kwidzynie 
- Robert Czekajski – Komendant Straży Miejskiej w Kwidzynie 

 
Porządek obrad 

 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Przedłożenie sprawozdania z działalności Burmistrza w okresie między    sesjami. 
6. Przedstawienie informacji z działalności za 2011 rok: 

1)  Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie, 
2) Komendy Powiatowej Policji w Kwidzynie 
3) Straży Miejskiej w Kwidzynie.  

7.  Podjęcie uchwał : 
1) w sprawie zmiany budżetu miasta Kwidzyna na rok 2012, 
2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

miasta Kwidzyna, 
3) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/351/06 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia  31 sierpnia 

2006 roku w sprawie zatwierdzenia Statutu Samodzielnego  Publicznego Ośrodka Terapii 
i Rehabilitacji dla Dzieci w Kwidzynie, 

4) w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 

5) o zmianie uchwały Nr XXIX/184/09 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia 29 kwietnia 
2009 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kwidzyn, 

6) w sprawie nadania nazw rondom, 
7) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej 

Straży Pożarnej. 
 

8. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi.   
9. Komunikaty, oświadczenia i sprawy różne. 
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10. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Ad.1 
Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
  Przewodniczący Rady Kazimierz Gorlewicz - Otwieram   XVII  sesję  Rady Miejskiej 
w Kwidzynie , na podstawie listy obecności stwierdzam prawomocność obrad. Witam 
wszystkich obecnych koleżanki i kolegów radnych, zaproszonych gości , oraz mieszkańców 
miasta Kwidzyna za pośrednictwem telewizji kablowej. 
 
Ad.2 
Wybór sekretarza obrad. 
 
 Kazimierz Gorlewicz  – Na sekretarza obrad proponuję pana  Wiesława Wosiaka , nie 
widzę sprzeciwu, czyli moja propozycja została przyjęta za co dziękuję. 
 
Ad.3 
Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Rady – czy w sprawie porządku obrad są jakieś wnioski, uwagi ?    
 
Jan Szmiendowski – proponuje wnieść do porządku obrad informacje o aktualnej sytuacji 

w spółce „Zdrowie”. Całe społeczeństwo jest tym tematem zainteresowane. 
 
Przewodniczący Rady – Nie sądzę aby to wymagało specjalnego wprowadzania do 

porządku obrad, sadze, że Pan Burmistrz jest gotów taką informacje przedstawić przed 
interpelacjami. Rozumiem, że propozycja została przyjęta. 
Odczytam porządek obrad. 

 
Ad.4 
Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji. 
 

Kazimierz Gorlewicz -  Z obrad   XVI sesji sporządzono protokół. Czy są uwagi do   
protokółu ? Nie widzę, kto jest za przyjęciem protokółu    zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że Rada „jednogłośnie” przyjęła protokół  z  XVI Sesji Rady Miejskiej 

w Kwidzynie bez uwag. 
 
Ad.5 
Złożenie sprawozdania z działalności Burmistrza w okresie między  sesjami. 
 

Andrzej Krzysztofiak – przedstawił sprawozdanie jw. oraz wykaz zarządzeń 
dotyczących tego okresu  – załącznik nr 2 , 3.   Macie państwo również wykaz zarządzeń 
jeżeli są pytania to bardzo proszę. 

 
Pytań nie zgłoszono. 

 
Ad.6 
Przedstawienie informacji z działalności za 2011 rok: 
 

1)  Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie, 
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 Sławomir Bogiel – Komendant Powiatowy Straży Pożarnej przedstawił informację 
jw. – załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
Korzystając z okazji chciałbym serdecznie podziękować   Radzie Miejskiej jak również Panu 
Burmistrzowi za udzielona pomoc finansową dla Straży Pożarnej. 
 
 Przewodniczący Rady – Dziękujemy bardzo jak również gratulacje z okazji 20-lecia 
straży pożarnej i za to wszystko co robicie. Czy są jakieś pytania, nie widzę. Przechodzimy 
do kolejnego punktu. 
 

2) Komendy Powiatowej Policji w Kwidzynie 
 

 Piotr Trusiewicz – Komendant Powiatowy Policji w Kwidzynie przedstawił 
informację jw. – załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
 Przewodniczący rady – Dziękuje bardzo za informacje oraz za waszą pracę i 
zapewnienie nam poczucie bezpieczeństwa . Czy są  pytania , bardzo proszę. 
 
 Franciszek Galicki -  Czy pan się poruszał droga z Marezy do Nebrowa i do Sadlinek. 
Ja nie chce panu dokuczać ale jest to droga gorsza niż w Bangladeszu i ja  się nią poruszam 
już 50 lat i pokonaliśmy już chyba wszystkich. Czy panowie policjanci nie widza tego, czy 
nie mogą tego zgłosić, zrobić coś w tej sprawie. Jadę sobie, policjanci stoją za tymi dziurami 
po kolana  i tak sobie pomyślałem , że nie daj Boże aby mnie zatrzymali bo byłem tak 
zdenerwowany. Samochodem nie można przejechać. 
 
 Piotr Trusiewicz – Znam tą drogę i mogę powiedzieć tylko tyle, że co roku są robione 
przeglądy dróg pod kątem ich stanu technicznego, oznakowania wraz z zarządcami dróg. O 
takich newralgicznych punktach informacje od nas idą, w zakresie działalności policji samo 
wykonywanie remontów nie jest w naszej gestii. Mogę powiedzieć tylko tyle, że w jednym  z 
miejsc gdzie pracowałem poprzednio od czasu gdy wysłaliśmy pismo o zmianie 
oznakowania do czasu wykonania minęło dwa lata. 
 
 Przewodniczący Rady – Nie widzę więcej pytań, dziękujemy i przechodzimy do 
kolejnego punktu. 

 
3) Straży Miejskiej w Kwidzynie.  

 
 Robert Czekajski – Komendant Straży Miejskiej w Kwidzynie – przedstawił 
informację jw. – załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
 Przewodniczący Rady – Czy są pytania, nie widzę, dziękujemy bardzo za informację. 
Ogłaszam 15 minut przerwy. 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
  
Ad.7 
 Podjęcie uchwał : 
 

1) w sprawie zmiany budżetu miasta Kwidzyna na rok 2012, 
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           Mariusz Wesołowski – Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego i Budżetu – 
przedstawił proponowane zmiany w wydatkach i dochodach zgodnie z załączonym 
materiałem do projektu uchwały. 
Komisja Planu Gospodarczego i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 12 
glosach „za” i 3 glosach „wstrzymujących się”. 
  

Przewodniczący Rady – Projekt też opiniowały komisje i tak : 
Komisja Gospodarki Miejskiej, Inicjatyw Gospodarczych i Rozwoju Przedsiębiorczości 

pozytywnie przy 9 glosach „za” i 1 glosie  
   „wstrzymującym się”. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Turystyki pozytywnie przy  7 glosach „za” i 2 

glosach „wstrzymujących się”. 
Komisja Zdrowia  i Pomocy Społecznej pozytywnie przy 6 glosach „za” i 1 glosie 

„wstrzymującym się”. 
Czy są pytania, bardzo proszę . 
 
 Marek Strociak – Chciałem zapytać w kwestii promocji miasta , w tych zmianach 
jakie będziemy głosować jest zwiększenie wydatków na wsparcie miasta w zakresie 
promocji miasta i to zwiększenie występuje w różnych działach , są przeniesienia 214.000 zł 
i później mniejsze kwoty. Chciałem zapytać w jakim kierunku, czy to będz9ie jedno zadanie 
promocyjne, czy więcej zadań, gdyby pan burmistrz mógł nam to uściślić i kwestia 
targowiska miejskiego – przebudowa łączny koszt 5 milionów zaplanowany na dwa lata i rok 
2012 tj. koszt rzędu 75.000 zł. W związku z tym , że mówiliśmy wcześniej że ta przebudowa 
dokona się szybciej i w okresie wakacyjnym, chciałem zapytać z czego wynikają te zmiany.  
 
 Andrzej Krzysztofiak – Te pieniądze przeznaczone na promocje to m.in. pieniądze , 
które musieliśmy wydąć na otwarcie nowej hali na dodatkowe wydatki, na Dni Kwidzyna, 
zakończenie lata. Ta cała kwota wydatków rozplanowana na poszczególne imprezy po tych 
wydatkach jakie wydaliśmy wydaje się zbyt mała  żeby prowadzić tą działalność do końca 
roku. 
Targowisko – zapisana kwota 5 ml zł po stronie wydatków i 1 ml zł po stronie dochodów bo 
zamierzamy się starać o środki z takiego programu targowiska realizowanych przez 
Ministerstwo rolnictwa, można maksymalnie uzyskać milion złotych tj. 25% przedsięwzięcia  
Nie jesteśmy w stanie przygotować projektu , koncepcję już mamy i będziemy musieli ją 
zmienić. Niestety nasze oczekiwania wobec handlujących na targowisku rozminęły się z ich 
oczekiwaniami i projekt który zamierzamy zlecić nie będzie wyglądał tak ładnie  jak byśmy 
chcieli, będzie to skromniejszy projekt i ta kwota będzie dużo mniejsza niż planowaliśmy. Te 
założenia które przygotowaliśmy a przygotowaliśmy to prawie miesiąc temu to była chęć 
wybudowania tego eleganckiego targowiska . To które wybudujemy będzie ładne ale z 
innych materiałów i nie tak barwne jak byśmy chcieli. 
 
 Józef Pomykacz – Czy mamy zamiar wycofać się z kredytów na elewacje budynków 
w mieście. Jest to program , który się sprawdził i dzięki temu mamy w mieście dużo 
odnowionych elewacji.  
 
 Andrzej Krzysztofiak – Nie zamierzamy się z tego programu wycofywać. Jest to nasz 
autorski pomysł i jesteśmy do niego bardzo przywiązani . W tym roku ukierunkujemy 
wydawanie tych środków na budynki gdzie jesteśmy w 100% właścicielem, określili śmy stan 
techniczny tych obiektów jako najbardziej wymagający interwencji naszej. Życie pokazało, 
że tam gdzie działają wspólnoty potrafią zadbać o swoje budynki, natomiast tam gdzie 
właścicielem jest miast one ulęgają degradacji i należy to powstrzymać. 
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 Franciszek Galicki – Oszczędzamy i na infrastrukturę przeznaczamy, o co mi chodzi. 
Czy będzie coś robione na Miłosnej, wiemy jaka tam jest suma, nie chcę jej wymieniać, tu 
jest dużo do zrobienia. Następna sprawa spółki , spółka PEC , nic się nie robi, nie rozwija 
się, para idzie w powietrze i jak pan prezes powiedział 10 miast takich jak Grudziądz można 
by podłączyć i ja bym zmusił PEC, my już tyle robimy z własnej inicjatywy jako 
spółdzielnia jedno osiedle, drugie osiedle i tutaj nawet powiat się ni podłączył a my mu 
ciągle pomagamy. Orientowałem się ile trzeba zapłacić aby taki budynek ogrzać gazem, 
który trzeba sprowadzić a my parę puszczamy w powietrze. Mamy tu dużo do zrobienia i 
jeżeli spółka się nie wywiązuje to należy ja sprzedać nie ma innego wyjścia. Podobnie należy 
przyjrzeć się spółce Miłosna, i inne komunalne, tam są pieniądze które można znaleźć 
przeznaczyć na infrastrukturę i to da zatrudnienie 200 osobom i zlikwiduje bezrobocie. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – Ja nie bardzo zrozumiałem o co chodzi z Miłosną , bo była 
postawiona jakaś teza a zabrakło pytania, a rozumiem chodzi o koszty spółki a myślałem ,że 
chodzi o infrastrukturę osiedla a to są dwie różne sprawy. Chcemy aby Miłosna była takim 
miejscem popołudniowych i weekendowych pobytów mieszkańców to musi to kosztować. 
Prezes spółki prowadzi ją bardzo racjonalnie i ekonomicznie, ona wymaga 
dokapitalizowania. Pamiętajmy, że dostaliśmy substancję , która wymagała 
natychmiastowego remontu, te obiekty pod pieczą konserwatora zabytków nie są tanie w 
remontowaniu. Wybudowaliśmy nową halę, spółka zwiększa swoja ofertę i uważam, że 
powinniśmy ją rozwijać, bez pieniędzy  rozwijać się nie da. Co do infrastruktury na osiedlu 
to zapomniane  te  wąskie piaszczyste uliczki, myślę że korzystając programów 
pomocowych, które nas niechybnie czekają po 2014 roku wpiszemy to w jakiś projekt 
europejski i mam nadzieję, że go zrealizujemy. To ostatnie takie starsze osiedle, które trzeba 
wyremontować. 
Jeśli chodzi o PEC to dwie sprawy, po pierwsze żeby PEC mógł podłączać obiekty, 
instytucje , domy to potrzeba dwojga tj. odbiorcy który wyrazi taka wolę. W istocie wszędzie 
tam , gdzie znajduje się odbiorca PEC dostarcza swoje ciepło do tych obiektów użyteczności 
publicznej i domków jednorodzinnych, nowa hala jest tez podłączona do spółki. Druga 
sprawa to  bilans spółki , spółka prowadzona jest tak by koszty dostarczanej energii 
mieszkańcom były jak najniższe i spółka albo wypracowuje zysk albo nie. Spółka prawa 
handlowego powinna wykazywać zysk i minimalny jest wykazywany. Środki, które 
wygospodarowuje spółka nie mogą być większe wydatki od  przychodów w związku z czym 
ta polityka finansowa spółki jest prowadzona właściwie , bo co roku część pieniędzy 
wypracowywanych przez spółkę przeznaczana jest na rozwój sieci ale nie można zapominać 
o tym, że sieć istniejąca też wymaga napraw, remontów bieżących, generalnie rzecz ujmując 
tam gdzie są odbiorcy tam PEC ciepło dostarcza, z danych które posiadamy ciepło 
dostarczane przez naszą spółkę jest najtańszym ciepłem z możliwych do zastosowania tj. 
gazu, może nie od węgla ale jak państwo wiecie odchodzimy od tego ogrzewania, tańsze jest 
od oleju i gazu. Może warto zaapelować bo nie wszyscy wiedzą, że warto się podłączyć więc 
to tylko chęć odbiorców a PEC chętnie podłączy. Co do prywatyzacji to uważamy, że te 
spółki strategiczne dla mieszkańców czyli woda, składowisko odpadów i ciepło powinno 
pozostać w rękach samorządu. 
 
 Jan Szmiendowski – Ja chciałbym się odnieść do wypowiedzi pana burmistrza jeśli 
chodzi o spółkę PEC. Pracując jeszcze w radzie powiatu zwracaliśmy uwagę na braku 
strategii  w energetykę a jednym z zadań gmin jest zaopatrzenie miasta w energie cieplną , 
wodną i inne infrastruktury. Co do tego to powinniśmy usłyszeć na radzie czy rzeczywiście 
I.P. Kwidzyn ma rezerwy w cieple. Ja uważam, że ma i mamy najtańszą energię w Polsce i 
powinniśmy z tej energii skorzystać. Jako przykład rozrzutności 9i bałaganiarstwa świadczy 
ostatnio podłączenie dawnej „Hotelowej” do sieci PEC. Była tam kiedyś zrobiona robota, był 
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zrobiony ładny parking, musiał być ten parking rozebrany i drugi raz przywrócony do stanu 
poprzedniego, świadczy to o tym że gdybyśmy pomyśleli o tym i miasto zainwestowało w to 
co PEC wypracowuje, bo z informacji które są zamieszczone w Internecie to nie zgadzam się 
z wypowiedzią pana burmistrza, który twierdzi, że spółka nie wypracowuje dochodu. 
Ostatnio sobie liczyłem i w Spółce PEC zysk wynosił prawie 1.400.000 zł i został 
przeznaczony na nagrody. Tam pracuje 48 pracowników , czyli średnio 4.800 zł na 
pracownika, czy naprawdę nie można racjonalnie gospodarować tymi pieniędzmi, które 
rzeczywiście są wypracowywane i spółka na pewno przynosi dochody , proszę sprawdzić 
wynik finansowy przez ostanie dwa lata. Dlatego uważam, że to co mówi pan Franciszek 
Galicki , jego uwagi są jak najbardziej słuszne bo nasze miasto powinno mieć strategie i 
obniżanie kosztów życia mieszkańców. Sami wiemy ile płacimy za gaz i energię w naszych 
domach. Gaz jest bardzo drogi i ja też apelowałem do starostwa aby podłączyć do PEC ale 
mówiono, że nie ma środków. Miasto ma środki , teraz będziemy przebudowywać 
skrzyżowanie za 6 ml zł, myślę że można by się przymierzyć albo zrobić koncepcje rozwoju 
miasta pod względem wykorzystania energii cieplnej która jest w I.P. Kwidzyn dla 
mieszkańców miasta Kwidzyna. Będzie to bardzo pożyteczna inwestycja i ona przyniesie 
rzeczywistą korzyść dla mieszkańców miasta i o to apelujemy i prosimy pana burmistrza , 
żeby ta sprawą się zajął i obniżył koszty życia mieszkańców. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – co do podłączenia tego hotelu , ja mówiłem na początku , 
trzeba odbiorcy. Trudno prowadzić sieć do każdego budynku i czekać aż właściciel budynku 
powie tak, podłączam się. To są duże pieniądze , zmienił się właściciel tego hotelu , który 
wyraził wole podłączenia i PEC tego dokonał, poprzedni właściciel takiej woli nie wyrażał, 
zawsze się zdarzy że trzeba przebudować infrastrukturę, niestety przebudować choćby 
nowowybudowany parking, PEC jest do tego przygotowany żeby podłączać odbiorców. 
Chcę panu powiedzieć, że wspólnie ze spółdzielnią „Pomezania” prowadzony jest program 
wymiany piecyków typu „Junkers” a w to miejsce przyłącza   PEC ciepło. Zostało to już 
wykonane na „Zatorzu I” i przymierzamy się do przyłączenia Starego Miasta. 
 
 Jan Szmiendowski – W odpowiedzi do pana burmistrza  mam jedno zdanie. 
Chciałbym powiedzieć, że najlepsza promocja miasta tj. Właśnie wykorzystanie tego ciepła i 
zmniejszenie kosztów życia mieszkańców. Panie Burmistrzu tyle wydajemy na promocje 
miasta, że czasami mamy wątpliwości do tej promocji to uważam, że tego rodzaju promocja 
naszego miasta  gdy miasto byłoby zasilane z jednego źródła to byłaby rzeczywista promocja 
Kwidzyna. Mieszkańców można zachęcić poprzez pokazanie jakie SA rzeczywiste koszty 
ogrzewania przy pomocy PEC i przy pomocy innych środków jak gaz, węgiel. Mając 
przygotowany taki materiał myślę, że byśmy mieszkańców przekonali. Proszę o rozważenie 
tego pomysłu. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – Ja będę jednak z uporem odpowiadał panu jak mówiłem na 
początku do tego tanga potrzeba dwojga. Nie możemy na siłę uszczęśliwiać mieszkańców   
przyłączeniem  ich do PEC. Żyjemy w demokratycznym kraju i każdy ma wolny wybór, ktoś 
wybiera energię elektryczna , bo pracuje w Koncernie Energia, bo maja tańszą energię, ktoś 
pracuje w Koncernie Gazowniczym ma tańszy gaz a pan chciałby zmusić wszystkich by się 
podłączyli do PEC, nie będziemy tak robili, ten okres już dawno minął gdy uszczęśliwiano 
nas na siłę. Powiem jeszcze tak podając jako przykład jedno z osiedli gdzie PEC podłączył 
domki jednorodzinne i mieszkańcy doszli do wniosku, że rezygnują z tego ogrzewania i 
odłączyli się od PEC po czym p[o kilku latach wrócili do PEC i ta instalacja jest 
wykorzystana, dajmy ludziom możliwość wyboru. 
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  Przewodniczący Rady – Nie widzę więcej pytań, przystępujemy do głosowania nad 
tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada przy 16 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/127/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
W sprawie  zmiany budżetu miasta Kwidzyna na rok 2012. 
  
      / uchwała stanowi załącznik nr  7 do protokółu/ 

 
2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

miasta Kwidzyna, 
  
 Mariusz Wesołowski – Jak zwykle po korekcie budżetu musimy również skorygować 
wieloletnią prognozę finansową i w tym momencie następuje to w takich trzech punktach, po 
pierwsze urealnione zostają i dochody i wydatki na rok 2012 ale również w latach 
następnych 2013 – 2014 i tak w roku 2013 mamy na modernizacje targowiska przyjmuje się 
kwotę 1 miliona złotych, natomiast odjęto dotacje 666.000 zł na budowę „Orlika” ponieważ 
to zadanie będzie realizowane w roku bieżącym. Jeżeli chodzi o drugą zmianę to dotyczy ona 
lat 2012 – 2014 w związku z nową umową na utrzymanie zieleni przynależnej do budynków 
mieszkalnych i wprowadzono nowe zadanie i inwestycyjne na lata 2012 – 2013 związane z 
przebudowa targowiska na ul. Kopernika, ponadto w przychodach zwiększono kwotę 
przychodów w roku 2012 do wysokości 5.484.504,00 zł jak również zwiększono z tego 
samego tytułu kwotę przychodów na rok 2013 o 2.759.295 zł. Komisja planu Gospodarczego 
i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 12 glosach „za” i 3 glosach 
„wstrzymujących się”. 
 

Przewodniczący Rady – Czy są pytania, nie widzę. Przystępujemy do głosowania nad 
tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada przy 16 głosach „za” i 4głosach „wstrzymujących się”  podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/128/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
W sprawie  zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

miasta Kwidzyna. 
  
      / uchwała stanowi załącznik nr  8 do protokółu/ 

 
3) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/351/06 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia  31 

sierpnia 2006 roku w sprawie zatwierdzenia Statutu Samodzielnego  Publicznego 
Ośrodka Terapii i Rehabilitacji dla Dzieci w Kwidzyni e, 

 
 Zdzisław Żywicki – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Projekt 
tej uchwały ma charakter porządkujący. Statut ośrodka był zmieniany kilkakrotnie. 
Dzisiejsza zmiana polega głownie na tym aby można było podpisać korzystniejszy kontrakt 
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na świadczenie usług dla dorosłych a chodzi o osoby korzystające wcześniej z usług ośrodka 
a obecnie ukończyły 18 rok życia a nie ma ośrodka , który by się nimi zajęła , powstała luka. 
Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie „jednogłośnie” zaopiniowała projekt 
uchwały i wnosi o jej uchwalenie. 
 

Przewodniczący Rady – czy są pytania, nie widzę. Przystępujemy do głosowania nad 
tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada „jednogłośnie”  podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/129/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
zmieniająca uchwałę Nr XLVI/351/06 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia  31 sierpnia 
2006 roku w sprawie zatwierdzenia Statutu Samodzielnego  Publicznego Ośrodka 
Terapii i Rehabilitacji dla Dzieci w Kwidzynie, 
    
      / uchwała stanowi załącznik nr  9 do protokółu/ 

 
4) w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 
 

 Zdzisław Żywicki - Program został opracowany w oparciu o przepisy: ustawy z dnia 
29 lipca 2005r roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie , ustawy z dnia 26 października 
1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi                                
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 
społecznej. 
 Celem  głównym programu jest stworzenie jednolitego, spójnego i profesjonalnego systemu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 
Cele szczegółowe to : 
1. Diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie , 
2. Podnoszenie świadomości społecznej mieszkańców Kwidzyna w zakresie zjawiska 

przemocy w rodzinie oraz informowanie o instytucjach udzielających pomocy, 
3. Niwelowanie negatywnych skutków przemocy u osób doznających jej, 
4. Udzielanie pomocy osobom dotkniętym zjawiskiem przemocy 
5. Usprawnianie przepływu informacji pomiędzy instytucjami i organizacjami zajmującymi 

się problemem przemocy w rodzinie, a także ujednolicenie procedury postępowania                 
Program finansowany jest ze środków własnych Miasta Kwidzyna. Obsługę organizacyjno – 
techniczną Zespołu Interdyscyplinarnego na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
zapewnia Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Kwidzynie. Członkowie zespołu oraz 
grupy robocze wykonują zadania w ramach obowiązków służbowych.  
 Realizatorami programu są : 

1) Zespół Interdyscyplinarny na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 
2) Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Kwidzynie, 
3) Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kwidzynie, 
4) Sąd Rejonowy w Kwidzynie, 
5) Prokuratura Rejonowa w Kwidzynie, 
6) Komenda Powiatowa Policji w Kwidzynie, 
7) Straż  Miejska w Kwidzynie, 
8) NZOZ „Zdrowie” Sp. z o.o. w Kwidzynie, 
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9) Akademia Umiejętności Pedagogicznych w Kwidzynie, 
10)  NZOZ Przychodnia Leczenia Uzależnień w Kwidzynie, 
11)  Zespoły Kuratorskiej Służby Sądowej  Sądu Rejonowego w Kwidzynie, 
12)  Stowarzyszenie Klub Abstynenta w Kwidzynie, 
13)  Stowarzyszenie Rodzin Katolickich Diecezji Elbląskiej p.w. św. Józefa z siedzibą            

w Kwidzynie, 
14)  Ośrodek Interwencji Kryzysowej w Kwidzynie, 
15)  Poradnia Zdrowia Psychicznego w Kwidzynie, 
16) Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie. 

 
Przewodniczący Rady – Czy są pytania, nie widzę. Przystępujemy do głosowania nad 

tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 
 
Stwierdzam, że rada „jednogłośnie”  podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/130/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
W sprawie  uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 
 
      / uchwała stanowi załącznik nr  10 do protokółu/ 

 
5) o zmianie uchwały Nr XXIX/184/09 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia 29 

kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kwidzyn, 

 
 Grzegorz Obiała – Na podstawie   art. 30 ust. 6  ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. 
Karta Nauczyciela organ prowadzący  szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 
określa w regulaminie wynagradzania nauczycieli szkół i placówek dla których organem 
prowadzącym jest gmina miejska Kwidzyn tabele dodatków funkcyjnych zgodnie z ustawą z 
dnia 23 maja 1991 roku o związkach zawodowych , uchwala podlegała uzgodnieniu  z 
wszystkimi związkami zawodowymi. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i 
Turystyki zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie „jednogłośnie”. 
 

Przewodniczący Rady – Czy są pytania, nie widzę. Przystępujemy do głosowania nad 
tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada „jednogłośnie”  podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/131/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
o zmianie uchwały Nr XXIX/184/09 Rady Miejskiej w Kwidzynie z dnia 29 kwietnia 
2009 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kwidzyn. 
  
      / uchwała stanowi załącznik nr  11 do protokółu/ 
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6) w sprawie nadania nazw rondom, 
 
 Przewodniczący Rady – Projekt tej uchwały opiniowała Komisja Statutowo – 
Regulaminowa pozytywnie przy 3 glosach „za” i 1 glosie „wstrzymującym się”, a dotyczy 
nadania nazw rondom przy wyjeździe z miasta w kierunku Gardei i tak pierwsze to „Rondo 
miasta Celle, drugie „Rondo Miasta Bar” i trzecie „Rondo Miasta Olofstrom”. Są to nasze 
miasta partnerskie z którymi już od lat współpracujemy i mamy wieloletnie doświadczenia. 
To nie są tylko umowy jaskie zostały zawarte  ale nasze miasto wiele skorzystało w takich 
dziedzinach jak oświata, pomoc społeczna i chcąc to uczcić dlatego takie nazwy. Były 
wcześniej propozycje nazwania tych rond innymi nazwami przez Klub PiS ale my 
odpowiadaliśmy zarówno na sesji jak i na komisjach  że  ze względu na już daleko idące 
ustalenia, wiążące , z tymi miastami , bo to się wiązało z projektem zagospodarowania przez 
te miasta, bo to oni są autorami tych projektów, tych instalacji , tak to się teraz mówi to było 
niemożliwe. Propozycje nadal pozostają aktualne a to pewnie nie ostatnie rondo w naszym 
mieście. W imieniu Komisji Statutowo – Regulaminowej proszę o nadanie nazw rondom 
naszymi miastami partnerskimi. Jeżeli są pytania to bardzo proszę. 
 
 Marian Laurentowicz – Nazwa tych rond nie budzi specjalnych uwag ale symbolika 
na rondach a przede wszystkim symbolika miasta Celle. Dlaczego są te pompy przy mieście 
Celle. 
 
 Przewodniczący Rady – Jeszcze raz podkreślam, że jest to projekt autorski miast. 
Przyznaję, że były tu uwagi co do tej instalacji co przygotowało Bar ale nie chcieliśmy na ten 
temat dyskutować jest to rzecz gustu, spojrzenia a faktem jest że największe zainteresowanie 
budzi ta instalacja miasta Celle to ma swój historyczny rodowód ponieważ miasto Celle jest 
związane poprzez szkolnictwo, zasoby jakie kiedyś  tam były z ropą naftową. Miasto Celle 
nawiązało współpracę z miastem na Ukrainie  Sune gdzie jest ten przemysł wydobywczy 
naftowy i stąd tren symbol tych pomp wydobywczych. 
 
 Jan Szmiendowski – Ja chciałbym zadać kilka pytań co do rond. Nosiłem się z 
wnioskiem o demontaż tych instalacji ale na razie zadam kilka pytań, które budzą moje 
wątpliwości. Te ronda które zostały zabudowane znajdują się w pasie drogowym, gdzie 
poruszają się pojazdy z różną prędkością i do tego obowiązuje prawo o ruchu drogowym. 
Wszystkie instalacje które są związane z drogami obowiązuje prawo o ruchu drogowym i 
prawo budowlane. Chciałbym zapytać i zadać następujące pytania : 

1. Kto wystąpił o decyzję o pozwolenie na zabudowę rond w Kwidzynie? 
2. Kto wydal decyzję zezwalającą na zabudowę rond ? 
3. Jaki rodzaj zabudowy, który zgodnie z prawem budowlanym dotyczy tej instalacji ? 
4. Kto dokonał odbioru robót i instalacji oraz czy wykonano audyt bezpieczeństwa 

związany z tymi rondami.  
Ja akurat mam takie skojarzenie, że walczymy o drogę do Gardei, gdzie rzeczywiście są 
drzewa a tutaj znajdujemy trwałe miejsca o bardzo solidnej konstrukcji a w niektórych 
przypadkach wręcz niebezpieczne. Mięliśmy niedawno przypadek gdzie nasi strażnicy 
wjechali w rondo i proszę sobie wyobrazić gdyby wjechali w to rondo, które znajduje się 
przed stacja CPN , tam gdzie jest Bar. Proszę sobie wyobrazić gdyby ktoś wjechał w ta 
gwiazdę, niestety wróciliśmy do symboliki sowieckiej, bo to rondo mi przypomina gwiazdę 
sowiecką i proszę sobie wyobrazić gdyby strażnicy wjechali w ta gwiazdę , w to ostre 
zakończenie, które stwarza bezpośrednie zagrożenie dla bezpieczeństwa, bo w prawie 
budowlanym i w prawie o ruchu drogowym również jest napisane, że bardzo ważna sprawa 
jest aspekt bezpieczeństwa, czy w tym przypadku  na te pytania wynikające z prawnej strony 
zezwolenia zostały załatwione. 
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 Przewodniczący Rady – Pan burmistrz odpowie ale wielu z nas ma prawo jazdy i ja 
wiem, że się ronda objeżdża a nie wjeżdża na instalację. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – Zgadzam się z głosem pana przewodniczącego, że ronda się 
objeżdża , budowane są po to aby zmuszać kierowców do zmniejszenia prędkości by jechali 
wolniej. Kwidzyńskie ronda doskonale spełniają to zadanie, nie rozwija się tam nadmiernej 
prędkości bo w mieście można jechać od 5.00 rano do 23.00 50 km/godz. a od 23.00 – 5.00 
60km/godz. więc to nie są zawrotne prędkości. Co do tych spraw formalnych, wystąpiono do 
GDDiA , o decyzje na zajęcie pasa drogowego a nie o zabudowę ponieważ oni SA 
właścicielem drogi i stosowna decyzję otrzymaliśmy a wystąpiło miasto. Jeżeli chodzi o 
formę to z gustami się nie dyskutuje jednym się podobają , drugim nie. Pamiętam, że kiedyś 
bardzo się panu nie podobała elewacja teatru a wzbudza powszechny zachwyt tych którzy 
przyjeżdżają, nie dość tego autorytety architektury proszą nas o przysyłanie zdjęć i projektu 
tego obiektu by zastosować go w innych miastach, za ta elewacje otrzymaliśmy nagrodę a 
przyznał a to Komisja złożona przez wybitnych architektów, wiec nie dyskutujmy, mnie się 
podobają. Ja tam nie widzę sowieckiej gwiazdy, nie budzi moich skojarzeń i bardzo się panu 
dziwię. Co do sprawy bezpieczeństwa po pierwsze kształtnego skrzyżowania zmusza do 
zmniejszenia prędkości i taki sam zarzut może pan postawić znakowi drogowemu „ustąp 
pierwszeństwa przejazdu”, on jest trójkątnym znakiem i ma 3 ostre krawędzie i jest tak samo 
niebezpieczny dla użytkowników drogi jak ta instalacja zamontowana na rondzie. Różne 
rzeczy mogą się zdarzyć, taki przypadek zdarzył się strażnikom miejskim że wjechali na 
Toronto, nie potrafię tego wytłumaczyć, znak jest bardzo wyraźny , dobrze oświetlony ale 
widocznie można to zrobić o ile się zdarzyło. Była to raczej nieuwaga a nie chęć zniszczenia 
tego znaku, niebezpieczeństwo czyha na każdym miejscu, róg budynku na każdej ulicy jest 
niebezpiecznym narzędziem dla kierowców. 
 
 Jan Szmiendowski – Ja jestem zachwycony rondami w Kwidzynie , bo rzeczywiście 
są bardzo ładne, dużo zieleni , wszystkim się podoba. Do czego służy rondo też wiem, każdy 
wie do czego służy rondo, wypadki się zdarzają i dlatego ja zadałem kilka pytań na które 
chciałem usłyszeć odpowiedź. Dowiedziałem się, że projektantami tych rond są zagraniczni 
projektanci dlatego chciałem usłyszeć, czy oni uzgodnili to z polskimi władzami i dlatego 
pytałem, inne sprawy z tym związane to ja rozumiem , burmistrz ma inne zdanie, ma prawo . 
Ja uważam, że te ronda stwarzają bezpośrednie zagrożenie dla zdrowia publicznego i m.in. 
przypadek ze strażą pokazuje, że każdemu może się zdarzyć, może się przysnąć i dlatego nie 
dyskutujmy tu, ale czy mamy stosowne zezwolenia i decyzje pozwalające na zainstalowanie 
tych rond i proszę tu nie porównywać tego ze znakami drogowymi, bo znaki drogowe pełnią 
zupełnie inną funkcję. 
 
 Marian Frankowski – Jeżeli byśmy w ten sposób rozpatrywali  jak słyszę dyskusje to 
praktycznie musielibyśmy wrócić do skrzyżowań bez rond. Proszę sobie przypomnieć 
wypadek autobusu polskiego na  Węgrzech, też było rondo i zarzucano że prędkość była za 
duża. Należy zachować trochę zdrowego rozsądku i tak jak przepisy prawa o ruchu 
drogowym mówią do czego służy rondo, w jaki sposób przejeżdżamy a zdarzenie zawsze 
może mieć miejsce, bo zdarza się, że ciężarowy samochód wjeżdża w róg domu gdzie ludzie 
śpią to też ten dom trzeba by rozebrać. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – Wydaje mnie się , że pan mnie nie słuchał uważnie bo był 
pan zajęty rozmową z kolega. Mówiłem na samym początku, właścicielem drogi jest GDDiA  
z siedzibą w Gdańsku. Zgodę na zajęcie pasa drogowego na wniosek miasta wydała GDDiA  
z siedzibą w Gdańsku. 
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 Jan Szmiendowski – Jeszcze do wypowiedzi pana burmistrza, rzeczywiście może mi 
ten aspekt o zajęciu pasa drogowego uciekł. Zajęcie pasa drogowego jest zajęciem 
tymczasowym i polegającym na tym, że wykonywane SA roboty i z żegoto wynika i zgodnie 
z prawem budowlanym i prawem o ruchu drogowym, mamy tu specjalistę możemy zapytać , 
co to znaczy zajęcie pasa drogowego. Jest to stała instalacja a nie tymczasowa, dlatego nie 
zgadzam się z tą argumentacją , że mówimy o pojęciu „zajęcie pasa drogowego”. Jest to 
mała architektura i są tam wymienione rodzaje instalacji , które są w pasie drogowym. Jest to 
pas drogowy i nie mówimy o zajęciu, o zajęciu pasa drogowego możemy mówić przy ul. 
Magazynowej, tam rzeczywiście został zajęty pas drogowy gdzie część drogi została 
przeznaczona na ogródek letni. 
 
 Andrzej Krzysztofiak – Musze się z panem nie zgodzić , bardzo mi przykro. Jest pan 
w błędzie . Zajęcie pasa drogowego jest również umieszczenie w pasie drogowym reklam, 
czy reklamy musza z założenia mieć charakter tymczasowy ? To pytanie retoryczne. 
Dopełniono wszystkich formalnych obowiązków, uzyskano zgodę na zajęcie pasa 
drogowego z wniosku miasta, taką zgodę wydał zarządca drogi a odbioru merytorycznego 
dokonuje zgodnie z przepisami Starostwo. Jeżeli  my byśmy się pomylili to na pewno nie 
pomyliłaby się  Generalna Dyrekcja, jeśli te dwie instytucje by się pomyliły to na pewno nie 
pomyliłoby się Starostwo Powiatowe. Wszystko zostało załatwione zgodnie z 
obowiązującym nas prawem. 
 

 Przewodniczący Rady – Nie widzę już pytań, przystępujemy do głosowania nad tym 
projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada przy 16 głosach „za” i 4 glosach „wstrzymujących się”  podjęła : 
 
    Uchwałę Nr XVII/132/2012 

 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
W sprawie  nadania nazwy rondom. 
  
      / uchwała stanowi załącznik nr  12 do protokółu/ 

 
7) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej 

Straży Pożarnej. 
 
Mieczysław Dzikowski – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Estetyki i 

Ochrony Środowiska. Projekt uchwały jest konsekwencja powołania Ochotniczej Straży 
Pożarnej na Miłosnej. Obowiązuje to w całej Polsce. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie „jednogłośnie” i wnoszę o uchwalenie. 

 
Przewodniczący Rady – Projekt tej uchwały opiniowała również Komisja Planu 

Gospodarczego i Budżetu również pozytywnie „jednogłośnie”. Czy są pytania, nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania nad tym projektem. Kto jest za podjęciem uchwały zechce 
podnieść rękę do góry. 

 
Stwierdzam, że rada „jednogłośnie”  podjęła : 
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    Uchwałę Nr XVII/133/2012 
 
  Rady  Miejskiej w Kwidzynie z dnia 31 maja 2012 roku 
 
W sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej 
Straży Pożarnej. 
  
      / uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokółu/ 
 
Ad.8  
 Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 

Kazimierz Gorlewicz  -  ja bym prosił pana burmistrza o przedstawienie informacji , 
na która oczekiwał Klub PiS a mianowicie o sytuacji w szpitalu. 
 

Andrzej Krzysztofiak – Nie wiem, czy ta informacje jaka państwu przekaże to będzie 
to o co klubowi chodziło, sądzę że chodzi o dwie sprawy , pierwsza związana z ogłoszonym 
przetargiem na sprzedaż udziałów. Przetarg nie został rozstrzygnięty ponieważ w 
przewidzianym w klasyfikacji terminie wpłynęła  jedna oferta, której cena była rażąco niska 
od ceny minimalnej określonej w specyfikacji i przetarg został odwołany bez 
rozstrzygnięcia. 
Druga sprawa , o która panu chodziło, tu zgaduję , sprawa przeprowadzonej kontroli przez 
NFZ Pomorski Oddział Funduszu i w wyniku przeprowadzonej kontroli nakazany zwrot 
przyznanych pieniędzy na świadczenia lecznicze za rok 2010,2011 i część roku 2012 do 
końca kwietnia. Kontrola została przeprowadzona, objęła lata  od 2004 – 2012, kontrola 
zarzuciła Spółce „Zdrowie” , że w tym okresie realizowała kontrakt podpisany z NFZ zbyt 
mała ilością lekarzy kardiologów, czyli lekarzy którzy posiadali drugi stopień specjalizacji 
kardiologicznej. Spór polega na tym czy wykładnia słowa zatrudniony jest tożsama  z 
wykładnią słowa świadczący pracę, wg. NFZ nie, zaś wg. wszystkich prezesów spółek i 
dyrektorów od 2004 roku do dnia dzisiejszego a przewinęło się tam ich co najmniej kilku ta 
interpretacja była rozszerzająca, osoba zatrudniona to osoba świadcząca pracę. Co trzeba 
podkreślić mocno i wyraźnie, to nie było tak  że szpital nie realizował kontraktu, szpital 
realizował kontrakt więc tu nie ma przesłanek , które pozwalałyby sądzić, że te pieniądze 
zostały przejęte w sposób nielegalny i nie zrealizowano kontraktu, nie dość tego do tego 
oddziału kardiologicznego spółka co rocznie dopłacała, czyli pieniądze które otrzymywała z 
NFZ nie pokrywały w 100% kosztów, więc nie ma tu przesłanek działania w celu osiągnięcia 
zysku. Jest jedna jedyna przesłanka, która kierowali się prezesi podpisując te kontrakty, 
dobro mieszkańca i dobro pacjenta. W tej chwili  po wygaśnięciu tego kontraktu pacjenci 
musza jeździć do Starogardu Gdańskiego bo tam  jest najbliższy ośrodek, który ma 
podpisany kontrakt z NFZ i realizuje ta pomoc kardiologiczną , to bagatela 70 km , jest to 
pierwsza sprawa czy powinni to robić. Wielu prezesów i mając świadomość że jest to 
falandyzowanie prawa podjęli to ryzyko ale podjęli to ryzyko dla mieszkańców miasta 
Kwidzyna. Podkreślić należy i to dobitnie , że nie były to pieniądze które zostały w sposób 
nieuprawniony przyjęte przez spółkę, nie. Za te pieniądze świadczono usługi kardiologiczne 
dla mieszkańców miasta i powiatu, więc nie jest to tak  jak napisała jedna z gazet , że było to 
jak gdyby nielegalne przyjęcie. To nie była kradzież, nie dość tego realizowano te usługi 
lekarzem specjalistą kardiologiem. W kontrakcie jest napisane ile godzin powinien pracować 
lekarz kardiolog aby zrealizować ten kontrakt, w tym przypadku było to 37 godzin i 50 minut 
miesięcznie i ten lekarz który świadczył usługi ta normę przepracowywał. Nie ma tu 
niewykonanego zadania, z mojego punktu widzenia , z punktu widzenia prawa cywilnego i 
ogólnych zasad samorządności tj. umowa wzajemna. Umowa wzajemna choć obarczona 
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błędem zobowiązuje strony  umowy do zrealizowania świadczenia , które jest przedmiotem 
umowy. NFZ zobowiązywał się do zapłacenia  za wykonana usługę zaś spółka „Zdrowie” 
zobowiązywała się do wykonania. Obie strony  i płatnik i druga strona wykonały swoje 
świadczenie, czyli to świadczenie zostało wykonane, prawdopodobnie skończy się to w 
sądzie  ponieważ stanowisko NFZ Pomorskiego Oddziału jest niewzruszone, zostały 
napisane stosowne odwołania, to nie zostało jeszcze zamknięte decyzja administracyjną , bo 
jest to ciągle postępowanie administracyjne, prezes NFZ nie wydał jeszcze decyzji to SA 
jedynie zalecenia pokontrolne. Decyzji nie wyda dopóki nie wyczerpie się cała procedura, 
odwołanie poszło i do Pomorskiego Oddziału NFZ i do NFZ w Warszawie , czyli do centrali 
i zobaczymy co rozstrzygnie. Gdyby miało być tak, że spółka ma zapłacić ta kwotę to może 
się tak zdarzyć, że szpital przestanie działać. Jeżeli spółka miałaby zapłacić 3,5 ml zł 
jednorazowo to jest to 1,5 miesięczny kontrakt, czyli nie uzyskałaby przez 1,5 miesiąca 
pieniędzy na bieżąca działalność , na wynagrodzenia dla pracowników , na środki lecznicze 
itd. nie muszę tego tłumaczyć, jest to ogromna kwota. Zarząd Spółki i Dyrekcja spółki 
zabiega o to aby ta decyzja została zmieniona, jeśli nie zostanie zmieniona to 
najprawdopodobniej swój finał znajdzie w sądzie i moim zdaniem , nie jestem 
praktykującym prawnikiem, tu nie ma podstaw do tego aby te pieniądze zwracać ponieważ 
usługa w postaci leczenia kardiologicznego została wykonana. Nie wiem, czy to wszystko co 
państwo chcieliście usłyszeć  ale z tych bieżących spraw uważam, że to wszystko.  
 

Wojciech Pukarowski  -  panie Burmistrzu czy mógłby pan powiedzieć  jeszcze o 
kwestii finansowej zamkniętego oddziału, czy on przynosił zyski czy  było dokładane do 
niego. 

 
Andrzej Krzysztofiak   - nie jestem w 100 % pewny czy przez wszystkie lata, ta 

kontrola obejmowała lata 2004  - 2012 , czyli 8 lat , nie wiem czy we wszystkich latach ale w  
przeważającej części  tych podpisanych kontraktów zawsze  ten oddział przynosił straty, czyli  
z innych kontraktów np. zaoszczędzono  na oddziale chirurgii  pokrywano straty, które 
powstały na oddziale kardiologii. I to jest ta przesłanka, która podkreślam, nie było celem 
bezpodstawne  wzbogacenie się spółki, celem było  świadczenie usług  dla  mieszkańców 
Kwidzyna. Jest to spór   prawniczy, choć  rzeczywiście jeśli interpretować  sprawę 
zatrudnienia  czy świadczenia pracy  to NFZ może mieć rację ale moim  zdaniem nie ma 
prawa żądać  zwrotu, bo podkreślam  raz jeszcze to do czego szpital się zobowiązał to 
wykonał. Te usługi kardiologiczne  były  wykonane ze stratą więc  w interesie spółki byłoby  
nie podpisywać tej umowy  i odsyłać pacjentów  tak jak teraz do Starogardu. Podjęto to ryzyko  
jak się skończy zobaczymy. 
 

Kazimierz Gorlewicz  -   dopowiem jeszcze  dwie rzeczy , po pierwsze NFZ mógł 
inaczej zareagować i nie wymierzać  od razu tak dotkliwej kary, bo to jest  kara. Równie 
dobrze mogło być tak, że  udzielono by kary i tam jest gradacja  15, 50 tys. zł  za tego rodzaju 
uchybienie.  To by się wydawało rozsądne ale ta kara jest niewspółmierna  do tego co jest  
faktem. Jest i druga rzecz  bolesna dla tych, którzy tam pracują, nie wszyscy  ci, którzy na 
kardiologii  pracowali maja zapewnioną pracę. Rozmawiałem wczoraj  na ten temat z 
dyrektorem i o tych ludziach też  trzeba będzie pamiętać  ale nie chcieli pamiętać ci, którzy 
spowodowali  to co się stało z kardiologią. 
 

Franciszek Galicki  -  panie Przewodniczący, panie i panowie radni . Dlaczego podjęto 
decyzje o zamknięciu oddziału kardiologicznego i  kto podjął tak złą decyzję.  Przecież 
unieważnienie kontraktu przez NFZ  nie jest  równoznaczny z obowiązkiem zamknięcia 
oddziału  szpitalnego.  W ten sposób  pozbawiliśmy  pacjentów niezbędnej opieki medycznej , 
chorzy ludzie zeszli na dalszy plan i nikt się tym zbytnio nie przejmuje . Stwierdzenie 
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nieprawidłowości   nie powinno w żaden  sposób zakłócać realizację usług medycznych, tym 
bardzie że sam starosta przyznał , że mimo niepełnej obsady lekarskiej  oddział  kardiologii 
cały czas pełnił swoją funkcję. 
 

Andrzej Krzysztofiak  -  ja się w całości zgadza z tym co pan przeczytał , o tym 
właśnie mówiłem przed chwilą  do państwa radnych, mówiłem czyja to jest decyzja , to nie 
jest decyzja administracyjna, to jest zalecenie pokontrolne  i  dyrektor szpitala musiał je 
wykonać bo  takie było  zalecenie Pomorskiego Oddziału Narodowego Funduszu. To  
wszystko o czym mówiłem pokrywa się z tym co pan przeczytał  bo nas  tez to bulwersuje.  
Jeśli  ta decyzja  jest krzywdząca, a jest krzywdząca  , jeśli  były błędy formalne w realizacji 
tego kontraktu ,  to nie wytacza się najcięższych dział  i nie żąda kary śmierci za wykroczenie.  
Tu jest  przesadna  ostrożność pani dyrektor NFZ  bo  zastosowała nadzwyczajna karę  do  
zwykłego wykroczenia czy błędu.  Podkreślam te świadczenia zostały wykonane  , przez te 8 
lat wyleczono mnóstwo  ludzi ,  nie słyszałem o przypadku żeby ktoś  się skarżył na 
świadczoną usługę przez nasz oddział kardiologiczny. Te świadczenia były realizowane  w 
sposób właściwy, to jest sprawa do negocjacji  przez  zarząd i dyrektora spółki  bo część tych 
świadczeń może  przejąć oddział wewnętrzny , ale to  trzeba od nowa zabiegać o kontrakt. Do 
czasu rozstrzygnięcia   i podpisania  nowego kontraktu w tej chwili jest to nie realizowane w 
naszym mieście i  trzeba  z tymi  dolegliwościami jeździć albo do Grudziądza albo do 
Starogardu. Przy dobrej woli NFZ  część  tych działań kardiologicznych może przejąć oddział 
wewnętrzny,  który również funkcjonuje w naszym szpitalu. 
 

Marek Strociak  -   panie Przewodniczący, panie i panowie radni  mam kilka pytać: 
1. w  powiecie kwidzyńskim 6 tys. osób nie ma pracy , bez zasiłku jest ok. 5 tys.  czy pan 

Burmistrz zna dane jakie dotyczą w tej  kwestii samego miasta Kwidzyna, 
2. czy  wszystkie dzieci w wieku przedszkolnym znalazły miejsca w kwidzyńskich  

placówkach przedszkolnych, 
3. jaka kwotę na dziecko otrzymują tak zwane punkty przedszkolne  w porównaniu z 

przedszkolami publicznymi i niepublicznymi  i ile  tych punktów w mieście mamy, 
4. sprawa dotyczy klubów dziecięcych i opieki nad dziećmi  do lat 3, czy możemy  

zwiększyć dofinansowanie do tych klubów dziecięcych ponieważ  w stosunku do 
żłobków i grup żłobkowych ,  które funkcjonują przy przedszkolach  jest ono 
zdecydowanie mniejsze , 

5. czy posiada pan Burmistrz informację jaka liczba dzieci  6  - letnich trafi w tym roku 
do klas 1 z terenu miasta Kwidzyna, 

6. czy  to minimum  programowe 5 godzin w przedszkolach niepublicznych   bez opłaty 
dotyczy   także dzieci 3 i 4  letnich. Czy edukacja w Polsce zapewnia  dzieciom 3 i  4 
letnim również 5 –godzin darmowych. Z mojej wiedzy tak, chciałbym poznać 
stanowisko w tej kwestii  bo jeśli tak to z chwilą  przekształcenia  przedszkoli, a już 
minęło  trochę lat , cały czas  nasi rodzice płacili czesne , w związku z tym  byli jakoś  
niedoinformowani w kwestii 5 godzin minimum programowego, z którego mogli 
skorzystać i nie płacić. 

 
Eligiusz Gełdon  -  panie Przewodniczący, panie i panowie radni , panowie burmistrzowie   

nam kilka pytań  dotyczących dróg: 
1. po zamknięciu mostu w kierunku Kamionki , ruch skierowano ul. Owczą i rzuciło się od 

razu w oczy , że  ta ulica wymaga od dawna remontu, jeździć tam trudniej niż na ul. 
Miłosnej. 

2. skrzyżowanie ulic Sztumskiej i Żwirki i Wigury, zgłoszono mi propozycję  
wybudowania tam kojonego ronda, ale po dzisiejszych  rozmowach nie wiem czy jest to 
sugestia  właściwa. Czy byłaby możliwość postawienia  na wysepce rozdzielającej zjazd   
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na ul. Żwirki i Wigury  przynajmniej  kilku słupków ponieważ jest  obserwowane  
wielokrotne zawracanie w tym miejscu przez pasy dla pieszych i tą  wysepkę co stanowi 
bardzo duże niebezpieczeństwo,  

3. organizacja ruchu na ul. Sybiraków,   dopóki ulica Sybiraków tworzyła  samodzielne  
duże blokowe rondo, to w  momencie uruchomienia ulicy Smodlibowskiej pojawił się  
problem przy wyjeździe z tej ulicy i próbie zjazdu  w dół w kierunku ul. Piastowskiej .  
W momencie kiedy samochody stoją  na parkingach  przy ul. Sybiraków praktycznie 
trzeba wyjechać aż do połowy skrzyżowania  żeby zobaczyć  czy można ustąpić 
pierwszeństwa  z prawej. Kwestia  organizacji ruchu. 

4. jeżeli chodzi o ul. Targową i zajazd z ul. Targowej   do ul. Braterstwa Narodów , od 
wielu lat  stoi tam przystanek autobusowy, który w miarę skutecznie  blokuje zjazd z ul. 
Targowej na ul. Braterstwa Narodów , czy nie  można by tego przystanku przenieść w 
okolice  parkingu obok  spichlerza. 

5. młode matki  z ul. Połomskiego zgłosiły do mnie kwestię  placu zabaw, wiem że 
większość placów zabaw  jest w gestii miasta poprzez KCSiR , natomiast  jest to plac, 
który jest  jedyny w tamtej okolicy, a jest mizerny, zaniedbany  i lekko zniszczony. 
Jakie byłyby szanse , czy  ewentualnie prośba i   jakieś wspólne uzgodnienia ze 
spółdzielnią   „Pomezania” czy wręcz przejęcie tego przez KCSiR. 

6. jakie są szanse na domknięcie  ścieżek rowerowych  biegnących przez nasze miasto , 
jest bardzo wiele miejsc, w których  ścieżka niby  funkcjonuje. potem nagle się urywa i 
potem znowu jest . Rozmawiałem  z kilkoma rowerzystami kursującymi po mieście i 
powiedzieli, że jest kłopot bo a to trzeba zjechać na ulicę , czasami przejeżdża się 
chodnikiem  i w tym momencie piesi mają słuszną pretensję , że jeżdżą  bez ścieżki 
rowerowej. 

 
Marian Laurentowicz  -  panie Przewodniczący,  panie Burmistrzu   mam kilka pytań: 
1. czy jest możliwość wyznaczania miejsc parkingowych na ul. Basztowej. Obecnie 

samochody parkowane są chaotycznie co na pewno ogranicza, zmniejsza ilość 
parkowanych aut. Wyznaczenie skośnych parkingów zwiększyłoby ilość miejsc 
parkingowych. 

2. w imieniu mieszkańców ul. Broniewskiego  proszę o poprawienie stanu chodników , a 
szczególnie jezdni  przy ul. Broniewskiego 2 i 4. Nawierzchnia zniszczona została przez 
mróz. 

3. w miesiącu marcu 2011 r. zwracałem  się z prośbą o wyznaczenie ukośnych miejsc 
parkingowych na ul. Broniewskiego 2 , otrzymałem odpowiedź, że prośba zostanie 
zrealizowana w maju. Z uwagi na trudności obiektywne czynność ta nie została 
wykonana, co przyjąłem ze zrozumieniem. Swoją prośbę ponowiłem w miesiącu 
kwietniu 2012 r. Rozmawiałem z jednym  z pracowników działu inżynierii prosząc 
między innymi  o zaklejenie dziury na ul. Słowackiego, co zostało zrobione natychmiast 
i za to serdecznie  podziękowałem. Natomiast pasów nadal nie pomalowano , dlaczego 
? 

4. Obserwując  wykorzystanie ścieżek  rowerowych  przez rowerzystów należy przyznać , 
że dużo się poprawiło, lecz na głównych  ciągach komunikacyjnych jeżdżą rowerzyści, 
którzy nie korzystają ze ścieżek rowerowych. Mam na myśli  ul. Warszawską, 
Daszyńskiego, Sportową do Miłosnej, Machury, Wschodnią, Polną, Żwirową, 
Kościuszki, Toruńską. Poniesiono koszty budując ścieżki   rowerowe, aby poprawić 
bezpieczeństwo rowerzystów oraz płynność ruchu pojazdów. taki był cel i większość 
rowerzystów już nie blokuje jezdni i porusza się wyznaczonymi ścieżkami. Myślę, że 
oznakowanie głównych ciągów komunikacyjnych w naszym mieście znakiem 
drogowym B-9 ( zakaz wjazdu rowerem)  i D-6 (przejście pieszych i przejazd rowerów) 
zdyscyplinuje rowerzystów, a tym samym poprawi przepustowość naszych ulic. 
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5. Zastanawia mnie fakt dlaczego woda w rzece Liwie w okolicach Górek jest czysta, 
natomiast w okolicach ul. Przyrzecznej jest zanieczyszczona. 

6. Natomiast  prosiłbym o odpowiedź pana Burmistrza Berę  na pytanie dotyczące  
wyższych rachunków za czynsz komunalnych  w mieszkaniach w naszych zasobach, 

7. Mieszkaniec  ul. Spółdzielczej  20 , prosił mnie  o interwencję w sprawie  nieczystej 
wody w kranach. Według  jego informacji zgłaszał ten problem bez skutku.  

8. Pan Górnikiewicz z ul. Polnej nr 5 składa podziękowania ,  dla działu inżynierii za  
poprawę  zejścia do jego posesji, było bardzo strome zastosowano schody  i jest  
szczęśliwy i zadowolony. 

9. kieruję podziękowania  w kierunku Burmistrza i Rady Miasta  większość 
Kwidzyniaków jest zadowolona z nowego obiektu , hali sportowej i basenu i z tego, że 
budowa mostu przez Wisłę dobiega do celu. 

 
Mieczysław Dzikowski  -  panie Przewodniczący, panie Burmistrzu , ja chciałbym  w 

tonacji chwalenia czyli kontynuować mojego poprzednia,   warto zauważyć czasami  , że cos 
dobrego się wydarzyło . Chciałbym  podkreślić 3 zdarzenia, które  były ważne  i warto 
zauważyć , że to się stało tak , a nie inaczej. 

1. przy otwarciu hali, ktoś kto to wymyślił, nie wiem kto nie poszedł po najniższej linii 
oporu  czyli  wyrwał kolejną gwiazdę  tylko  zrobiliśmy to własnymi siłami  i dzięki 
temu wielu  mieszkańców mówiło mi, że nie mieli pojęcia, że tyle w mieście ciekawych 
rzeczy się dzieje. Nigdy by nie przyszli gdyby nie ta hala. 

2. pierwszy raz święto 3- maja mieliśmy inaczej obchodzone i to był strzał w 10, radio 
kilka razy dziennie  krzyczało i zapraszało do Kwidzyna ,  bo z Miecznikowskim  
będzie można śpiewać piosenki  patriotyczne, było to rewelacyjne. 

3. noc muzeów , szkoda, że bez  muzeum  zamkowego ale była to fajna inicjatywa , którą 
warto  pochwalić i kontynuować. 

 
Barbara Wilk – Malinowska  -   miałam 3 zagadnienia , ale kolega mnie  uprzedził 

odnośnie   święta 3 – Maja, skupie się   na 2 sprawach: 
1.   sprawa informacyjna dotyczy  przejazdów  kolejowych spółki  „Ariva” , od  kwietnia do 
biletów kupowanych w pociągu    u  konduktora doliczana jest usługa w kwocie 5 zł . Mówię o 
tym bo  jest to sprawa nie nagłośniona, media nic na ten temat  nie wspomniały , a podróżni  
przyzwyczajeni są do zakupu   biletów w pociągu i będą zaskoczeni. Jest to  zmuszenie 
podróżnych do nabywania biletów z wyprzedzeniem  w sklepie spożywczym „Żabka”  przy ul. 
Kościuszki. 
2.  Sprawa dotyczy ulic,  jest ulica bez nazwy usytuowana pomiędzy  ul. Grudziądzką  a ul. 
Hallera. Proszę państwa ja się posłużę  językiem średniowiecznym  i nazwę ją  okolnica. To 
jest właśnie taka ulica  okrążająca. W tym przypadku  mówię o budynku przy Wyższej Szkole 
Powiślańskiej  , a murem  otaczającym, za murem są posesje prywatne.  Ulica ta jest nocą 
nieoświetlona   w środku nocy   nawiedzają ją przygodne grupy i dzieją się tam różne historie  
, hałasy,  krzyki, tłuczenie butelek, a nawet   podrzucają śmieci i te śmieci często lądują   na 
prywatnych posesjach. Prośba  ogromna , chodzi o  oświetlenie tej przestrzeni czyli tej 
okolnicy  i od czasu do czasu  żeby tam zajrzeli stróże prawa. 
 
Zdzisław Wiśniewski  -  1.  sprawa  zapadających się studzienek na naszych ulicach , to jest ul.  
Kościuszki,  Toruńska, Hallera zaraz za szpitalem jest  bardzo  zapadnięta studzienka i  
mieszkańcy ul. Polnej zgłaszali, że mimo , że ich ulica jest nowa   i już zapadają się studzienki, 
następnie ul. Żeromskiego  i tu  przy nowej hali  sportowej studzienka przy krawężniku   
bardzo zapadnięta. Coś z tym problemem  trzeba zrobić bo na ul.  Toruńskiej to jedzie się 
slalomem. 
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2. Chodnik  przy  ul. Odrowskiego od nr 6  do końca  przedszkola  między  ul. Odrowskiego,  
a ul. Kamienną tam jest stary   betonowy chodnik   gdzie rosły topole, później zostały wycięte, 
chodnik jest   nierówny , beton podniesiony przez korzenie topoli. Rodzice  tam chodzą z 
dziećmi  i  proszą o wymianę tego chodnika na nowy. 
3. Mieszkańcy  pytają się czy można  by obniżyć cenę za bilety rodzinne  na basen w nowej 
hali. 
4. Sprawa chodnika  od ul. Toruńskiej  do  małego mostku, czy nie można by  zaplanować w 
budżecie na przyszły rok  remontu tego  odcinka chodnika ul. Grudziądzkiej. 
5. Mieszkańcy zgłosili , żeby pracownicy Urzędu Miejskiego nie parkowali samochodów  przy 
sklepach  po drugiej stronie ulicy  gdyż dostawcy maja problemy z zaparkowaniem. 
 

Jan Szmiendowski  -  panie  Burmistrzu,  panie  Przewodniczący, szanowni radni , 
zacznę od tonu   pochwalnego. Chciałem podziękować panu Burmistrzowi Halagierze   za  
wykonanie barierek  bezpieczeństwa na ul. Wiślanej. Bardzo fajnie, ładnie wyglądają i 
cieszymy się, że  Burmistrz  zareagował na naszą interpelację. W imieniu mieszkańców i  tam 
jeżdżących chciałem  podziękować. Nasze miasto pięknieje mamy ładne ławeczki, kosze , te 
rzeczy nam się udają, ale są też niedociągnięcia  , a  przecież naszym zadaniem jest 
wyciąganie tych niedociągnięć  po to żeby było jeszcze lepiej. 
1.  Mamy piękny obiekt hali sportowo – widowiskowej ale jest jeden mankament , który  
zgłaszają mieszkańcy mieszkający przy tej hali .  Jeżeli jest jakaś impreza droga do ich posesji 
zostaje zablokowana ,  zamiast zostawić samochody na parkingach, ludzie parkują po obu 
stronach ulicy  skutecznie  blokują wszystkie wjazdy.  W przypadku dużych imprez jest taki 
apel żeby  Straż Miejska czy policja  czy osoby kierujące  ruchem,  kierowały te samochody  
na parkingi  i nie blokowały dojazdu do posesji. 
2.  Sprawa związana z chodnikami i ścieżkami rowerowymi , które  biegną wzdłuż  ul. 
Sportowej . Rzeczywiście  ścieżki rowerowe zaczynają funkcjonować  i się z tego cieszymy  
ale kierowcy  samochodów zgłaszają uwagi  , że rowerzyści  zamiast po ścieżkach poruszają 
się po ulicy, jest to droga krajowa nr 55  i czasami blokują, prośba  aby Straż Miejska czy 
policja uczuliła rowerzystów, żeby poruszali się po wyznaczonych szlakach. 
3. Następna uwaga mieszkańców  ul. Sportowej , to  że zostały postawione  na chodnikach 
ładne ławki  i mieszkańcy proszą aby  przestawić je  na części trawnikowej  aby nie 
blokowały chodnika. 
4.  Z wypowiedzi Burmistrza wynika, że  nasz Burmistrz potrafi załatwić wszystko, ale 
jednej rzeczy   na pewno nie potrafi załatwić, mówię  o chodniku do szpitala i ten temat 
dopóki nie  będzie załatwiony będę co sesje  przypominał, ponieważ on jest przy drodze 
krajowej proszę  uzgodnić tą inwestycje, żeby ludzie, którzy  poruszają się do tego szpitala 
nie musieli się przewracać. 
5. Sprawa organizowania imprez na placu teatralnym, akurat ostatnio  był biały tydzień  dla 
ludzi, którzy przeżywają I komunię, jest to  ważny  moment dla tych dzieciaków, był to 
piątek  i w czasie kiedy  miały one być w tym kościele i cieszyć tym , na placu była głośna 
muzyka i przeszkadzała w skupieniu się.  Myślę, że na te 30 min  taka imprez powinna 
przycichnąć aby uszanować  tych , którzy są w kościele, bardzo bym prosił żeby takie rzeczy 
ten , który organizuje  tam imprezy uwzględniał. 
6. Zapytanie  do pana Burmistrza Bery, była taka akcja, były zbierane podpisy  na temat  
powstania  szkoły katolickiej . Chcielibyśmy zapytać czy jest jakaś szansa żeby  taka szkoła 
katolicka powstała i czy ona uzyska wsparcie od   władz miasta. 
7.   Była konferencja pana  Starosty Jerzego Godzika , która była przeprowadzona przez 
telewizje, w trakcie której informował   o sytuacji w szpitalu. Musze przyznać, że na tej 
konferencji  również  byli dziennikarze i zainteresowane strony, kamera była skierowana 
tylko na pana starostę  , natomiast pytania  które były zadawane przez dziennikarzy były 
niesłyszalne i niewiadomo było kto  te pytania zadaje. Mówię  to dlatego, że pan Burmistrz 
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też czasami ma konferencje i jest to samo , a przecież  ta telewizja jest dla nas mieszkańców 
Apeluję do telewizji dlatego, że my finansujemy tą telewizję  żeby  na to uwagę zwrócić. 
8. W czasie zamknięcia mostu  przy ul. Mostowej ludzie poruszają się kładką  , tam nawet 
zdarzył się wypadek został ktoś pobity, ta kładka z ul. Grudziądzkiej do ul. Sportowej jest 
nieoświetlona, niektóre deski  nadają się do wymiany , trzeba tam dokonać remontu żeby  to 
miejsce było zawsze bezpieczne. 
9. Jeszcze dla upiększenia miasta  , kiedyś co mówiłem o Placu Plebiscytowym, pan 
Burmistrz  się zdeklarowała , że tam zrobimy jeszcze lepszą fontannę niż przy szkole nr 4  
ale  również ten plac przy Wyższej Szkole Powiślańskiej, jest to piękne miejsce  i trzeba 
pomyśleć o  jakimś planie zagospodarowania  żeby  upiększyć ten plac, gdzie jeździ tyle 
samochodów , tylu klientów przyjeżdża  i do szkoły przyjeżdża  tyle osób z całej północnej 
Polski. 
 

Franciszek Galicki  -   po dzisiejszych interpelacjach widać, że Rada żyje aż się 
człowiek cieszy się że  każdy coś robi i się interesuje naszym miastem.  
1.Ulica 2-Maja  powstał biznes pogrzebowy ale  ludzie tam rozpaczają, że  za oknami mają  
widok nagrobków.  Wydaje mi się, że to jest trochę nie pomyślane, koło cmentarza jest tyle 
miejsca i tam powinien taki biznes być usytuowany. 
2. Ulica Piłsudskiego, koło kiosku warzywnego  ,   z tyłu jest teren pięknie 
zagospodarowany , a  za tym kioskiem  gruzy, błoto, trawa.   Na przewiew  wejścia do 
sklepu sportowego p. Korczyca, wysypany gruz  może to jest działka prywatna, ale wygląda 
to okropnie , wokół jest  ładnie , a ten rozsypany gruz  jak to wygląda. 
3. Mieszkańcy chcieli by podziękować  za parking ,  schody, ładne poręcze , PWK 
podłączyło studzienki  i za to są podziękowania. 
4. Na ul. Strumykowej   jest wykopane, wody nie ma  , były złożone te duże kostki myślałem  
że będą położone , ale te dziury zostały i kostki zniknęły ta nie powinno być. 
 
  Przewodniczący Rady – Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi. 
 

Roman Bera  , radny pan Marek Strociak,  kwestie bezrobocia  to najbardziej 
wiarygodne  dane przedstawi  radny pan Wiesław Wosiak.  
Jeżeli chodzi o zapisy do przedszkoli to wszystkie  dzieci, które wyraziły poprzez swoich 
rodziców chęć pobytu w przedszkolu  takie miejsce uzyskały. W naszym przedszkolu 
samorządowym i   placówkach niepublicznych, które na terenie naszego miasta funkcjonują, 
będzie przebywać   ok. 100 dzieci  spoza  Kwidzyna. Mamy  1 punkt przedszkolny 
niepubliczny  i tu  zgodnie z ustawą o systemie  oświaty  i naszą uchwałą Rady  
prawdopodobnie , nie jestem pewny  wskaźnik  40 %  bonu przedszkolnego jest  należny 
placówce punktu przedszkolnego jo jest ok. 140,- zł . 
 Czy możemy zwiększyć dotacje na klub dziecięcy ,  zawsze możemy zwiększyć 
dotację ale ja chciałbym zacytować kilka liczb i porównać .  W ubiegłym roku na 1 dziecko 
w żłobku  przeznaczyliśmy prawie  500,- zł, taka była dotacja, natomiast rodzice   płacili ok. 
200,-zł,  w tym samym czasie w Tczewie dotacja wynosiła 200,- zł , a rodzice  płacili ok. 
650,-zł . Tutaj jest 2:1 , a   tutaj  do 1:3 i ¼, w związku z tym myślę, że to nie jest  ten 
kierunek żeby zwiększać dotację, naszym priorytetem   jeśli chodzi o politykę społeczną   
jest  maksymalne dążenie aby wszystkie dzieci   w wieku przedszkolnym znalazły miejsce w 
przedszkolach. 
 Dzieci 6 letnich zapisanych w naszych szkołach  jest ok. 60 w tej chwili . Często się 
zdarza, że  na kilka dni przed rozpoczęciem roku szkolnego , rodzice przenoszą już  zapisane 
dzieci do przedszkoli do szkół, także  ostateczna liczba będzie znana  na początku września. 
Dzisiaj to jest ok. 14 % populacji. 
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 Opłaty za pobyt w przedszkolach, ten   przepis, który  mówi o realizacji minimum 
programowego w przedszkolach i o  nieodpłatnym pobycie  dotyczy  oczywiście wszystkich 
dzieci ale tylko w placówkach publicznych, a  palcówkach niepublicznych ten przepis nie 
obowiązuje przy czym   nasze placówki  publiczne regulują wzajemne relacje  pomiędzy  
pobytem dzieci, długością przedstawioną  ofertą, na ile  ona przekracza zakres minimum  
programowego  w postaci stosownych umów z rodzicami. Bardzo niewielu  rodziców  
zapisuje dzieci na  pobyt 5 godzinny i zdecydowana większość  tych dzieci jest w naszym 
przedszkolu integracyjnym. Mieliśmy  w tym roku  w okresie zapisów 2 czy 3 rozmowy z  
rodzicami , którzy jakby nie byli  zadowolenia i tutaj ta sprawa znalazła pozytywne 
rozwiązanie . 
 Radny Marian Laurentowicz pyta o   podwyżkę czynszu, nie było żadnej podwyżki  
czynszu za lokale  komunalne, ostatnia podwyżka  miała  miejsce w 2004 roku. 
Przymierzamy się do podwyżki czynszów  , kiedyś mówiłem z tego  miejsca, podwyżka 
czynszów wiążę się z wyższymi dochodami   do kasy  miasta ale jednocześnie z wyższymi  
wydatkami  z tytułu dodatków mieszkaniowych . natomiast  przygotowujemy się do takiej 
podwyżki żeby urealnić w większym stopniu  koszty z ponoszonymi  opłatami za wynajem 
lokali mieszkalnych. 
 Radny  Zdzisław Wiśniewski, ceny  na bilety rodzinne  na pływalnię.  Pływalnia  
przy ul. Słowackiego oferuje ½ godziny  wejścia  na ten obiekt za cenę 4,- zł. czyli 8,- zł za 1 
h.  Na nowej  pływalni  zarządzeniem Burmistrza Miasta ustanowiono   cenę za pobyt na 
pływalni za 1 h w wysokości 10,- zł, natomiast  oferta, którą osoba otrzymuje korzystając z 
tego obiektu  jest  zdecydowanie bogatsza.  Na ul. Słowackiego  jest tylko pływania, na 
nowym obiekcie jest  duża pływalnia ,   mała pływalnia gdzie głębokość lustra wody  wynosi 
od  0.90 do 1,10 m  i doskonale nadaje się do nauki pływania , jest brodzik  jest 90 m 
zjeżdżalnia jest jakuzi  i tylko o  25 % droższa i są wprowadzone bilety rodzinne  gdyż 4  
osobowa rodzina 2 + 2  zapłaci  60 %  tej ceny nie 40 , a 25 zł.  Jestem  umówiony z 
dyrekcja KCSiR  , że po okresie pierwszych 2, 3 miesięcy  przystąpimy  do analizy cennika , 
wszystkich  problemów, które są zgłaszane przez mieszkańców miasta  z użytkowaniem 
obiektu  tak aby  ewentualne zmiany wprowadzić. 

Radny Jan Szmiendowski, imprezy na placu teatralnym , rzeczywiście  to jest słuszny 
wiosek i zwykle tak jest jeżeli organizatorem są nasze jednostki  to uzgadniają termin tych  
imprez z proboszczem katedry . Myślę, że  wzajemny szacunek instytucji świeckich i 
kościelnych tego wymaga, widocznie  tu  zabrakło tego uzgodnienia, ja nawet nie wiem kto 
organizował tę imprezę ale  spróbujemy dojść i porozmawiać aby taka sytuacja na przyszłość 
nie miała miejsca.  Nie podejrzewam aby organizator miał złą wolę, pewnie to jest jakieś  
wypadek  przy pracy. 

Powstanie szkoły katolickiej  , pan radny  używa słowa czy jest jakaś  szansa, czy 
uzyska poparcie, to nie jest ta kategoria . Urząd gminny jak i powiatowy nie zakłada   szkół  
katolickich jest tylko organem, który rejestruje taką placówkę  , jeżeli placówka wymogi  
określone w ustawie, jest  zarejestrowana i rozpoczyna działalność. Natomiast  2  
organizacje kościelne  chciałyby  założyć taka szkołę w Kwidzynie, tj. zakon  Pijarów   i 
Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół   katolickich  z Częstochowy. Zakon Pijarów  jest organem 
prowadzącym dla podobnej szkoły  w  Elblągu, osiąga znakomite wyniki dydaktyczne   i nie 
ukrywam , że  rozmowy które prowadzimy są bliższe  finału. 
 

Marian Laurentowicz  -   przepraszam, może źle sprecyzowałem pytanie  ale w  skład 
rachunku za czynsz wchodzą też media, czy  może jakieś  media  podrożały , że rachunek  jest 
większy. 
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Roman Bera  - tak  , mogło na to wpłynąć   rozliczenie zużytej wody za poprzedni 
okres  lub jej podwyżka, która  miała miejsce kilka miesięcy temu,  co jedno z drugim  jest 
związane, z tego powodu mogła taka sytuacja mieć miejsce. 
 

Wiesław Wosiak  -   ponieważ radny Marek Strociak pytał o bezrobocie  to  ja sobie 
pozwolę kilka danych przytoczyć.  Okres kiedy mieliśmy niskie  bezrobocie minął,  wiemy że 
sytuacja w przemyśle elektronicznym trochę się skomplikowała  i na rynku zabrakło miejsc 
pracy. Zapowiadane zwolnienia jeszcze nie doszły do skutku, mam nadzieje, że w fabryce  
nastąpią pozytywne zmiany, zamówienia  i fabryka będzie normalnie funkcjonować czego im 
wszyscy życzymy.  Jeżeli chodzi o miasto,  powiat  bo w takim kontekście mogę powiedzieć 
to od początku roku nastąpił wzrost bezrobotnych   o 359 osób  w mieście  Kwidzynie  171 
osób  stan na koniec grudnia 2011 r.  Jeżeli chodzi o sytuację do kwietnia  2012 , to nastąpił 
spadek o 277 osób, a w  Kwidzynie o ponad 100 osób, a więc  nastąpiło zatrudnianie 
sezonowe , jest więcej ofert pracy  choć  nie tak bardzo satysfakcjonujących   jakbyśmy sobie 
tego życzyli.  Z  tych 2333 osób  jakie są w rejestrze  z terenu miasta Kwidzyna, prawo do 
zasiłku posiada 20 % . Jest taka  sytuacja, że dzisiaj trzeba przepracować 365 dni w pełnym  
wymiarze  czasu pracy , żeby uzyskać prawo do zasiłku na 6 miesięcy .  Powiatowy  Urząd 
Pracy posiada środki do dyspozycji, one są niewystarczające bo   tj.  w granicach 4.700 tys.  na 
aktywizację   osób bezrobotnych , właściwie te środki na dzień dzisiejszy są już 
zaangażowane, wykorzystane  na szkolenia, na  wyposażenie i doposażenie miejsc pracy , na 
podjecie  działalności gospodarczej, na prace interwencyjne , na staże  zawodowe , a więc te 
wszystkie formy, które   możemy  realizować  w ramach aktywnych  programów realizujemy. 
Wypłacamy świadczenia   obligatoryjne, w tym roku  PUP wydała na  obligatoryjne na 
aktywne 10 mln zł, zapotrzebowanie  jest zdecydowanie wiesze i dlatego piszemy programy 
gdzie tylko jest możliwe  i osiągamy  sednie efekty, ponieważ są to  projekty  bardzo trudne do 
realizacji jak np.   na programy  50 + na staże i określone inne warunki  i trudne są do 
zrealizowania . Chciałbym dodać , że  90 % bezrobotnych, którzy są zarejestrowani  są w 
bardzo trudnej sytuacji  na rynku pracy, a więc trudnej do aktywizacji, 70 % ofert pracy 
dotyczy miasta , pozostałe są z terenu gmin powiatu kwidzyńskiego. Bezrobocie na koniec 
maja w mieście Kwidzynie ok. 14 %, a w powiecie ok. 16 %. 
 

Marek Strociak  -  jeszcze w kwestii dzieci 4 – letnich ,  ustawa precyzuje to dość 
jasno,  różnica  miedzy  przedszkolem samorządowym , a niepublicznym   polega tylko  w 
zakresie finansowania dotacji  i dostępności, natomiast zadania oba przedszkola wykonują  
takie same. Chciałbym aby pan Burmistrz odpowiedział  na piśmie  na jakiej podstawie  
powiedział, że  dzieci 3,4 letnie nie są objęte  tym minimum. 
 

Piotr Halagiera - radny Eligiusz Gełdon, ulica Owcza, faktycznie ta ulica ma 
nawierzchnię tymczasowa ułożoną  płyt betonowych i czekamy aż tam  się kolejne budynki 
wybudują. Gdybyśmy tam zrobili nawierzchnie docelową to  byłaby  już rozjeżdżona przez 
samochody  wożące materiały budowlane na  place budów. Nie wiem kiedy to się  stanie, 
zobaczymy jak   finanse pozwolą, wiemy  że trzeba tą ulice tam wykonać.  
 Ulica Sztumska  i  Żwirki i Wigury, to jest stosunkowo nowe skrzyżowanie i nie 
chcielibyśmy  tam robić ronda  w tej chwili i tez nie chcielibyśmy stawiać słupków dlatego, ze  
tam nie  jeżdżą tylko samochody osobowe, zdarza się, że jeżdżą ciężarowe  i mamy 
doświadczenia,  wszędzie tam gdzie takie słupki postawiliśmy to wymienialiśmy je 
przynajmniej raz  w tygodniu, szkoda pieniędzy. Trzeba dyscyplinować kierowców  w inny 
sposób niekoniecznie  utrudniając ruch innym. 
 Ulica Sybiraków  , organizacja ruchu, tak to wszystko się stanie ale  trzeba dokończyć 
jeszcze ul. Smodlibowską i wtedy dopracujemy ruch jaki powinien być na tej ulicy. 
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 Przystanek na ul. Targowej , zatrzymanie ruchu samochodów, jak pan myśli dlaczego 
tam się znalazł ten przystanek, była interpelacja radnych, były  prośby mieszkańców i  
przenosić teraz ten przystanek gdzieś indziej byłoby niewskazane. Trzeba się do tego 
przyzwyczaić i te 2 min przeczekać. 
 Plac zabaw na ul. Połomskiego.  Osiedle  gdzie jest ul. Połomskiego się postarzało , 
było mało dzieci, były  miejscowe place zabaw , spółdzielnia i wspólnoty polikwidowały te 
place. W tej chwili znowu widać, że  tam znowu się dzieci pojawiają  i wszyscy by  chcieli 
mieć ten plac zabaw przed swoim domem i widzieć z okna jak się dziecko bawi, nie wrócimy 
do tego. Jest plac zabaw   na ul. Hallera  bardzo duży, rozbudowujemy go cały czas,  jest 
fontanna  i wszystkich mieszkańców    tego osiedla zapraszamy do parku.  Tu nie chodzi o  
sam mały plac zabaw ale później o serwisowanie tego placu zabaw,   je trzeba co jakiś czas 
sprawdzać bo przecież chodzi o bezpieczeństwo dzieci więc niech będzie jeden porządny  plac 
zabaw. 
 Ścieżka rowerowa pojawia się i znika, faktycznie będziemy  mieli z tym problem. 
Widzicie co robimy, jeżeli robimy  nową  nawierzchnie chodnika staramy się tą ścieżkę 
skomponować, wąską  bo nie mamy zawsze  możliwości szerokiej i tak mamy cały czas ten 
obraz w mieście  wypełniamy. Jednego roku pomalowaliśmy   dodatkowo   tam gdzie nie 
planowaliśmy  remontów chodników  tą ścieżkę rowerową  i tak jest.  Nie da się ścieżki 
rowerowej w mieście zrobić tak żeby ona się gdzieś nie urwała . 
 Radny  Marian Laurentowicz woda w kranie nieczysta na ul. Spółdzielczej , nie wiem 
czemu  u mnie jest czysta. Będziemy obserwować  jak   ta woda wygląda. 
 Radna Barbara Wilk Malinowska ,   ulica wzdłuż Wyższej Szkoły Powiślańskiej.  
Ciężko jest nam oświetlać każde miejsce gdzie  gromadzą się  ludzie, gdzie od czasu  do  czasu 
ktoś wypije wino czy piwo  w zaułku, bo musielibyśmy postawić tych lamp  dodatkowo 
kilkaset. Za  samą energię elektryczną  płacimy ponad 1 mln zł  rocznie, ja uważam  że miasto 
jest  prześwietlone , a nie doświetlone. Ja zobaczę czy uda się tam jakąś lampę przełączyć  ale 
uważam, że  to miejsce wokół szkoły powinna oświetlić sobie szkoła , która jest właścicielem 
budynku. Przyjrzymy  się sprawie. 
 Radny  Zdzisław  Wiśniewski, zapadające się  studzienki , wszędzie  nawet w nowych 
ulicach. Rzeczywiście jest problem,  wynika z tego ,że nasi drogowcy nie opanowali 
technologii  umieszczenia ich mimo, że za każdym razem pilnujemy  tego przy remontach ulic, 
przy naprawach, pilnujemy żeby było utwardzone wokół tych studzienek. W przypadku gdzie  
ulica jest nowo oddana czy objęta gwarancją  to nie ma sprawy po przeglądach będzie 
wszystko poprawiane. Na ulicach starszych gdzie  studzienki się zapadły  będziemy 
poprawiali. 
Ulica Odrowskiego , betonowy chodnik nierówny,   to jest nasz teren wpiszemy go  do rejestru  
remontów oczekujących i jeżeli będziemy mieli środki  to go zrobimy. 
Chodnik  ul. Grudziądzka zaułek,  jak będą pieniądze wymienimy ten chodnik. 

Radny Jan Szmiendowski, ulica Wiejska  zatkana podczas imprez masowych,   może 
tak się zdarzać jak samochody będą wyjeżdżały ale musimy zwrócić uwagę  na to żeby  
samochody parkujące nie utrudniały mieszkańcom wyjazdu z posesji  i będziemy tutaj na 
pewno wspólnie ze Strażą Miejską podczas dużych imprez masowych to kontrolować. 
Też spotkałem się z tym , chodniki przy ul. Sportowej szerokie jak promenady  i ścieżki  
rowerowe, a rowerzyści jadą ul. Sportowa , nie wiem skąd to się bierze trzeba zwracać na to 
uwagę. 
Ławki , żeby były na  trawnikach,  przeniesiemy  ławki  poza obręb chodnika. 
Konferencja starosty Jerzego Godzika,  okazuje się, że w drugiej telewizji  było słychać 
pytania. Nie wiem jaką pan telewizje oglądał  ale tutaj  od operatora usłyszałem, że u niego 
było słychać pytania., będzie to można na bieżąco wyjaśnić. 
Kładka przy ul. Grudziądzkiej doświetlić, tam faktycznie  sprawdzę, dlaczego nie palą się 
światła. 
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Plac przy KCK i Wyższej Szkole Powiślańskiej zagospodarować,  myśmy już tam  dużo 
zrobili bo wszelkie działania poziemne zostały zrobione, jak pojawia się   pieniądze w 
budżecie to będziemy  mogli zmienić  nawierzchnię. Jest koncepcja jak to zrobić ale kiedy 
będzie wykonane nie wiem, ustalimy to przy konstruowaniu budżetu. 
 Radny Franciszek Galicki, ul. 3-Maja  biznes  pogrzebowy co z tym zrobić,  to jest 
prywatna działka i nie mamy  na  to żadnego wpływu co się na niej dzieje,  podobnie było na 
ul. Piłsudskiego  naprzeciwko parafii Świętej Trójcy też biznes pogrzebowy, ale nie możemy 
nic z tym zrobić. 
 Ulica Piłsudskiego   teren za  kioskiem warzywnym ,  to jest działka prywatna i w tej 
chwili jest uzgadniany projekt  zagospodarowania , tam powstanie ładny obiekt bo wiem kto 
go projektuje. 
 Zaplecze budynku  ul. Słowiańskiej  tam gdzie jest sklep sportowy, myśmy na swoim 
terenie  zrobili parking,   to co się tam dzieje w tej chwili to się dzieje na terenie  właścicieli tej 
galerii handlowej, która tam powstała  kiedyś. Przyrzekli mi kiedyś, że  jeżeli my tam zrobimy 
parkingi to oni będą się starali  ten  poprawić estetykę tego budynku i ewentualnie z 
materiałów  , które później dostana od nas  dokończą budowę tych parkingów, ale oni od 
siebie tez muszą cos dać i będzie tam parking ogólnodostępny. Tam się jeszcze  cos będzie 
działo. 
 Ul. Strumykowa  coś tam robiły ogródki działkowe lub PWK, ale ta ulica też czeka na 
swoja kolej, nie jest tak ważna ulicą, żeby ją od razu robić, jest ujęcia w projekcie, który został 
stworzony  na wypadek gdyby  Generalna Dyrekcja  Dróg  Krajowych i Autostrad miała 
wolne środki  i mogła  wyremontować ten odcinek drogi od asfaltu  przed  ul. Strumykową i 
Zamiejską  aż do ronda  przy terenach „Jabila”. 
 Radny Jan Szmiendowski , sprawa chodnika  do szpitala, będziemy dyscyplinować  
Zarząd Dróg Wojewódzkich pismami, atakować aby ten chodnik zrobili. Faktycznie  odstaje  
on od standardów .  W tej chwili oni twierdzą , że muszą trochę oddechu złapać  bo nam 
wyremontowali odcinek drogi wojewódzki 521 od skrzyżowania z ul. Łużycką z ul. Karową   i 
tym   tłumaczą, że nie mogą wszystkich środków przeznaczać na Kwidzyn  i musimy trochę 
poczekać. 
   
Ad. 9 
Komunikaty, oświadczenia i sprawy różne. 
 
 Mariusz Wesołowski – szanowni Państwo chciałbym wygłosić komunikat o 
obchodach 75-lecia I Liceum Ogólnokształcącego  w Kwidzynie. Główne obchody odbędą 
się dnia 23 czerwca br. i  wszystkich chciałbym serdecznie zaprosić. 
 
 Jan Szmiendowski – przedstawił oświadczenie Klubu PiS w sprawie szpitala w 
Kwidzynie – załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
 Grzegorz Obiała – Panie Janie ja chciałem zaapelować do pana o jakiś rozsądek , bo 
bijemy jakąś pianę polityczną w sprawie szpitala a powinniśmy objąć medialną opieką 
szpital, który jest nam bardzo potrzebny. To tak samo jak dyskutowaliśmy na temat rond, czy 
rondo jest bezpieczne gdy będzie lądowało UFO. 
 
 Kazimierz Gorlewicz – Zostałem poproszony przez Przewodniczącego Rady Osiedla 
„Pomezania” do odczytania pisma, pozwolę sobie odczytać kilka słów z tego pisma. – 
załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
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Ad.10 
Zamknięcie obrad sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad XVII sesji  Rady Miejskiej   Przewodniczący Rady -  
Kazimierz Gorlewicz  o godz. 20.00 zamknął obrady. 
 
   Na tym protokół zakończono. 

 
Protokółowała :     Przewodniczył : 

Bożena Haracz       Przewodniczący Rady Miejskiej 

       Kazimierz Gorlewicz 

 


